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„Lövöldözés az Y-ban”. 
Ha az újságolvasó vagy 
internetező ember ilyen, 
vagy hasonló hangzatos 
című cikkel találkozik (ta-
lálkozhatott, hiszen a köz-
elmúltban valóban elsült 
néhányszor egy gázfegy-
ver Tapolcán) egészen 
biztosan elolvassa azt. 
Ugyanis nincs ami érdek-
lődőbbé tenné az emberi 
agyat, mint az, ha valami 
filmbe illően szokatlan, 
botrányos vagy tragikus 
kicsengésű, ugyanakkor 
helyben, közvetlen lakó-
környezetünkben törté-
nik. Azonban minden 
történetet, még az elvileg 
objektív hírközlést is ér-
demes átpaszíroznunk 
emberi tapasztalataink 
szűrőjén. Fontos olvasni a 
sorok között, érdeklődni, 
meglátni a hír mögött az 
egyéni, vagy éppen kö-
zösségi törekvéseket,  a 
lehetséges mozgatórugó-
kat, legfőképpen pedig 
megteremteni magunk-
ban a valóság megisme-
rése iránti igényt. Az el-
hinni és biztosan tudni 
valamit között túl nagy 
az árok, amit egyetlen ör-
kényi egyperces méretű 
írás sem képes áthidalni. 
Ha egy hasonlattal élhe-
tek, a puszta tényközlés 
olyan, mint a sótlan étel, 
magunknak kell utólag 
megsóznunk, de vigyázni 
arra, hogy ésszel, mérték-
kel és jó ízléssel tegyük. 
                   /Töreky László/
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JEGYZETKözönség előtt a járdányis növendékek

Március 22-én, pénteken, az intézmény különböző tanszakain tanuló növendékek adtak koncertet, hogy közönség 
előtt, hozzátartozóik jelenlétében is megmutathassák mivé fejlődött az évek alatt hangszeres tudásuk. A jelenlé-
vőknek pedig nem kellett csalódniuk, hiszen kifejezetten élvezhető, szép produkciók csendültek fel a zsúfolásig 
megtelt koncertteremben. A zenei napok záróhangversenye alkalmat adott arra is, hogy kihirdessék, színpadra 
szólítsák és jutalmazzák az iskola könyvtára által kiírt hagyományos Zenei olvasópályázat győzteseit, helyezettjeit. 
(A díjazottak névsora a Járdányi facebook oldalán elérhető.) Az idei pályázatot Szőnyi Erzsébet halálának 5., szü-
letésnek 100. évfordulója, Bárdos Lajos születésének 125., Egressy Béni születésnek 210., Haydn halálának 215., 
Chopin halálának 175. évfordulója alkalmából állította össze a zeneiskola, amely idén Borsányi Gáborra, az intéz-
mény alapító igazgatójára is emlékezett, a pedagógus születésének 100. évfordulója alkalmából. Címlapfotónkon 
Katona Zsófia, a zeneiskola fiatal növendéke és tanára, Farkas Mihály /tl/

Húsvéti ünnepkör a tapolcai református gyülekezetben
Virágvasárnap a gyere-
kekkel közösen elevení-
tették meg a bibliai vi-
rágvasárnapi történetet a 
zsúfolásig megtelt Tapol-
cai Protestáns Templom-
ban, ahol aznap egy kel-
lemes családos délutánt, 
húsvéti játszóházat is 
rendeztek a gyerekeknek 
és hozzátartozóiknak.

– Örömmel vettek részt a 
gyülekezet tagjai a fazekas 
foglalkozáson, az agyago-
zás, a korongozás különös 
élményt nyújtott mind-
nyájunknak. A rendezvény 

végén a gyerekek a temp-
lomkertben kincskeresés-
re indultak és boldogan 

fedezték fel a számukra 
elrejtett “kincseket”. “Hús-
véti Kerekítő Mondókázó” 

foglalkozásra is vártuk a 
babákat és mamáikat 4 
hónapos kortól, egészen 3 
éves korig – tájékoztatott 
Kóródiné Demeter Orso-
lya, a Tapolca és Vidéke 
Református Társegyház-
község lelkipásztora. A 
lekészasszonytól megtud-
tuk, nagypénteken délutá-
ni ünnepi istentiszteleten 
a férfikör passiójátékot 
adott elő. Húsvét vasárnap 
11 órától ünnepi istentisz-
teletet tartottak úrvacso-
rával, illetve húsvét hétfőn 
11 órától a legátus szolgá-
latával. /tl/

Korongozás,
passiójáték, 
kincskeresés is 
várta a református
gyülekezet híveit,
gyerekeket,
szülőket egyaránt

A kézműves foglalkozás egy pillanata Fotó: helyszíni felv.
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10 napirendi pontot tár-
gyalt meg március 22-én a 
város képviselő-testülete. 
Többek között döntés szü-
letett öt helyi alapítvány 
támogatásáról, a TIAC 
további anyagi megsegíté-
séről, de elfogadták a Ba-
dacsonytomaji Hivatásos 
Tűzoltó-parancsnokság 
beszámolóját és a város 
idei közbeszerzési tervét 
is. Egyhangú igent kapott 
a képviselőktől a Tapolcai 
Kertvárosi Óvoda műkö-
dési szabályzata és peda-
gógiai programja, a Wass 
Albert Könyvtár és Múze-
um 2023-as beszámolója 
és 2024-es munkaterve.

Elfogadták a tapolcai ön-
kormányzati képviselők a 
tavalyi év tűzvédelmi hely-
zetéről, az azzal kapcsola-
tos intézkedésekről szóló 
beszámolót. A jelentésből 
kiderült, hogy a tűzoltó-
kat 2023-ban összesen 345 
esetben riasztották, ami 
a 2022-es év 293 esetéhez 
képest jelentős növekedést 
jelent. A tűzesetekhez tör-
ténő kivonulások száma 
(191) ugyanakkor csak cse-
kély mértékben volt több a 
tavaly előtti adatnál (183). 
A dokumentum szerint, 
a műszaki mentések szá-
ma a 2022-es adathoz ké-
pest közel másfélszer volt 
több, összesen 154, a ko-
rábbi 110-es esetszámmal 
szemben. Segítségnyújtásra 
vármegyén kívül és belül 

összességében 56 esetben 
kérték a badacsonytomaji 
tűzoltókat.
A polgármester fontosabb 
tárgyalásairól szóló napi-
rendi ponthoz kötődőn 
került szóba a Batsányi ál-
talános iskola tervezett fel-
újításának kérdése. Dobó 
Zoltán polgármester el-
mondta, tárgyalt Fenyvesi 
Zoltán tankerület igazga-
tóval a tapolcai oktatási 
intézmények karbantartá-
sáról, különös tekintettel a 
Batsányi általános iskola le-
romlott, helyenként fél év-
százados tetőszerkezetére. 
Puskás Ákos alpolgármester 
kiegészítésként hozzátet-
te, a helyszíni bejárás után 
a tankerület belátta, hogy 
szükséges a tetőfelújítás, 
amelyre a közeljövőben 200 
millió forintot terveznek 
fordítani.
A képviselői kérdések kö-
zött szerepelt a szülészet 
épületének pályázati és vá-
rosi forrásokból tervezett 
gyermekorvosi központtá 
alakításának állása is. A 
polgármester válaszában 
úgy fogalmazott, több ta-
lálkozója volt a témában a 
tervezővel, azt tapasztalta, a 
tervek egyelőre hiányosak. 
Ennek legfőbb oka, hogy az 
épület semmilyen nyilván-
tartásban nem szerepelt ko-
rábban, így annak térképen 
való feltüntetésén kellett 
dolgozni, az érdemi szak-
ági tervezések, egyeztetések 
csak később kezdődhettek, 

de már zajlanak – válaszolt 
a polgármester.
A helyi egészségügyet 
érintően Dobó Zoltán el-
mondta, hogy a napokban 
dr. Lang Zsuzsanna főigaz-
gató asszonyhoz fordult az 
egynapos sebészeti ellátás 
ügyében. Válaszként azt 
kapta, hogy a tapolcai kór-
házban a tárgyi feltételek 
adottak a szolgáltatáshoz, 
viszont személyzet, orvos, 
szakasszisztens, szakápoló 
nincs elég. Ezért szünetel-
tetik jelenleg az egynapos 
sebészet üzemeltetését Ta-
polcán. Másik probléma, 
aminek orvoslására egy-
előre csak ígéret van dr. 
Lang Zsuzsanna részéről, 
hogy a kórháznak több 
mint 102 milliós tartozása 
van a város cégei irányába, 
a közétkeztető kft-nek eb-
ből 80 millióval tartoznak. 
– Ha nem rendezik ezt az 
adósságot, a városnak kell 
beavatkoznia és kisegíteni 
az önkormányzati céget – 
hangzott el. A tapolcai fize-
tőparkolók üzemeltetéséről 
szóló beszámolót egyhan-
gúlag fogadta el a testület, 
ahogy a TIAC “újbóli ki-
segítését” is. Ez utóbbi na-
pirendi pont lényegét, az 
előző vezetés idejére visz-
szavezethető MLSZ által 
feltárt hiányosságok anyagi 
következményeinek hátte-
rét – a polgármester kéré-
sére – Rédli Károly jelen-
legi TIAC elnök világította 
meg a helyi döntéshozók 

számára. Végül a testület 
közel 2 millió 900 ezer fo-
rint összegű anyagi forrást 
biztosított a Tapolcai Ifjak 
Atlétikai Club Városi Sport-
egyesület részére a Magyar 
Labdarúgó Szövetség által 
lefolytatott TAO pénzügyi 
ellenőrzés eredményeként 
előírt, fel nem használt (de 
meg nem lévő) támogatás 
után fizetendő jegybanki 
alapkamat teljesítésére. Ez-
zel – mint elhangzott – a 
működési támogatások fel-
használása során, az MLSZ-
el történt korábbi elszámo-
lási hiányosságok pótlása 
lezárult. Elhangzott az is, 
hogy a TIAC-nál történt 
beruházási hiányosságok 
feltárása még folyamatban 
van. Tölgyes Zsolt képviselő 
Takács Gábor korábbi TIAC 
elnök azon ígéretét kérte 
számon, hogy a TIAC ügye-
iben tájékoztatót tart. – Vá-
rom a hivatalos vizsgálatot, 
amely úgy tudom isme-
retlen tettes ellen indult az 
elszámolási pontatlanságok 
miatt, de nem tudom, hogy 
hol tart az ügy – válaszolt 
Takács Gábor, aki – mint 
fogalmazott – nem érti, 
hogy mi a probléma. – Az 
a probléma, hogy rengeteg 
pénz hiányzik a TIAC-nál – 
reagált a polgármester, aki a 
Takács Gábor által használt 
“pontatlanság” szót nem 
tartotta helyénvalónak a 
TIAC-ot érintő problémák 
súlyos anyagi és erkölcsi 
volumenéhez képest. /tl/

Számos kérdés a helyi egészségügyet, oktatást és a TIAC-ot érintően 
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Közel 69 milliós kor-
mányzati támogatással 
elkészült a kisapáti Kaán 
Károly Kulcsosház fel-
újítása. A Szent György-
hegy régi, közkedvelt 
turistaháza egy nagy 
teraszt és vizesblokkot 
kapott, nyílászárói, bú-
torzata, tetőszerkezete, 
esővíz elvezető rendsze-
re és belső burkolatai is 
megújultak, miközben 
megőrizte a hely régi 
hangulatát, jellegét. Az 
átadó ünnepséget márci-
us 28-án tartották a hely-
színen. 

Dr. Navracsics Tibor te-
rületfejlesztési miniszter, 
a térség országgyűlési 
képviselője és Kiss Imre 
kisapáti polgármestere 

együtt vágta át a szalagot 
a hegykörnyéki települé-
sek vezetői, környékbeli 
civilek és a sajtó képvise-
lői jelenlétében. Tapolca 
önkormányzatát Puskás 
Ákos alpolgármester kép-
viselte. A megjelenteket 
Horváth-Zsédöly Viktória 
Imola, mint kisapáti tele-
pülés alpolgármestere és 
mint a projekt lebonyolí-
tója köszöntötte, majd át-
adta a szót Kiss Imrének. 
– Magyarország egyik leg-
szebb pontján állunk. Ez 
a csodálatos épület meg-
élt rossz és kevésbé rossz 
időket, de az biztos, hogy 
megérett a modernizálás-
ra. Ha látott a világ igazi 
csapatmunkát, akkor ez az 
volt – fogalmazott Kisapáti 
polgármestere, aki rámu-

tatott a projektet nehezítő, 
hátráltató körülményekre 
is, ugyanakkor köszöne-
tet mondott minden segí-
tőnek, támogatónak. Dr. 
Navracsics Tibor minisz-
ter arra világított rá, hogy 
Trianon után egy élni aka-
ró nemzet megnézte, hogy 
mi maradt neki és felfi-
gyelt azokra a kincsekre 
ami a megcsonkított Ma-
gyarországon természeti 
értékként rendelkezésre 
állt. – Így került fókuszba 
a balatoni, Balaton-felvi-
déki turizmus, megszüle-
tik a kék túra, turistaházak 
létesülnek a két világhá-
ború közötti időszakban, 
majd folytatódik mindez 
a világháború után is – 
helyezte történelmi kör-
nyezetbe a hazai turizmus 
alakulását, fejlődését a 
miniszter. Navracsics Ti-
bor hangsúlyozta, a köz-
érdek megvalósulásáért 
áldozatot kell hozni, amire 
szép példa a Kaán Károly 
Kulcsosház megújulása. 
A politikus további “ter-
mészet és tájazonos” tu-
risztikai fejlesztéseket is 
előrevetített a térségben, 
azzal a reménnyel, hogy 
azoknak a jövőben min-
denki nyertese lesz. /Írás, 
fotó: Töreky L./

Megújult a kisapáti Kaán Károly Kulcsosház

Igényesen újult meg, a napokban átadták az épületet

A város önkormányzata 
március 27-én visszahe-
lyeztette eredeti helyére a 
régi postaudvar valami-
kori patinás postacégérét 
és a hozzá tartozó réz fel-
iratot.

 A Tapolcai Városszépítő 
Egyesület néhány éve egy 
magánszemélytől kapta 
vissza a régiséget, visz-
szahelyezését pedig azóta 
szorgalmazza. Megtudtuk, 
a feladattal megbízott cég 
emberei a megbontották 
az épület homlokzati bur-
kolatát, majd egy vas tar-
tószerkezetet rögzítettek a 
falazathoz, hogy arra rásze-

relhessék a lovas postako-
csit ábrázoló, tömör rézből 
készült míves cégért. Az 
udvarban a hetvenes évek 
második feléig működött 
postahivatal, ám annak 
megszűnése után, a bejárat 
fölött még évtizedekig ott 
díszelgett a „műemlék”. /tl/

Visszakerült régi helyére

Rézből készült a korabeli postakocsi modellje  Fotók: tl

A felszerelés munkálatai 
a Postaudvar bejáratánál

A Tapolcai Bár-
dos Lajos Ál-
talános Iskola 
Batsányi tagin-
t é z m é n y é n e k 
h o m l o k z a t á n 
egy ideje gyász-
zászló jelzi, 
hogy elhunyt az 
iskola nyugal-
mazott peda-
gógusa. Legeza 
Magdolna neve 
kitörölhetetlenül 
bevésődött az 
intézmény tör-
ténetébe. 1993 
augusztusában 
lépte át először 
a Batsányi iskola 
küszöbét és ott 

dolgozott egészen 2017-es nyugdíjba vonulásáig. 
Magdi néni éneket és furulyát tanított a diákok-
nak. Így emlékeznek rá kollégái:

„Nem csak egyszerűen egy tanító, hanem sokkal 
több annál: nagybetűs PEDAGÓGUS és csupaszív 
EMBER volt.  1993. augusztusában lépett be a 
Batsányi általános iskola életébe. Hamar beil-
leszkedett a nevelőtestületbe, amely elsősorban 
kedves személyiségének, magas szintű szakmai 
tudásának és elhivatottságának volt köszönhető. 
Önéletrajzában büszkén vállalta, hogy Ő az Ér-
tékközvetítő és Képességfejlesztő Program elhi-
vatott pedagógusa. Ennek a programnak egyik 
alappillére a művészeti nevelés, amelynek meg-
határozó, kreatív, lelkiismeretes pedagógusa volt. 
Tapolcai diákok százaival ismertette és szeret-
tette meg a furulya hangszert. Egyik régi kedves 
tanítványa, már mint fiatal apuka mondta, hogy 
évtizedekkel diákévei után elővette furulyáját és 
azokat a dallamokat játszotta kisgyermekének, 
amelyeket tőle tanult. Kívánhat egy pedagógus 
ennél többet? Kedves határozottsággal győzte 
meg növendékeit és azok szüleit, hogy azokat a 
talentumokat, amelyekkel megáldattak, fejleszte-
ni kell. Jelentős szerepe volt abban, hogy tanítvá-
nyai  nagy számban jártak zeneiskolába. Közülük 
a legtehetségesebbek sikereire méltán lehetett 
büszke,  sokan művészeti irányba tanultak to-
vább. Kivételes empátia jellemezte, megkülön-
böztetett figyelemmel és érzékenységgel fordult a 
hátrányos helyzetű, esetenként tanulási nehézsé-
gekkel küzdő tanítványai felé. Számukra sokszor 
Ő jelentette a reményt, a segítő kezet. Egyik volt 
kolléga így fogalmazott: „Milyen érdekes, csupán 
1-2 évet tanítottunk együtt, mégis sokkal több-
nek tűnik.” Vannak emberek, akik rövid idő alatt 
is képesek maradandó emlékeket hagyni mások-
ban. Legeza Magdolna szívét szétosztva, lámpás-
ként világított pályatársai között, hogy erőt adjon 
mindenki számára. Nyugodj békében!” 

„Lámpásként világított 
pályatársai között”

2024. 03. 22.
Szalai Krisztina Judit

Kiss Balázs
2024. 03. 23.
Szalai Andrea
Szvitán Róbert
2024. 03. 26.
Vizeli Ildikó
Törő Roland 
2024. 03. 28.
Lengyel Réka

Tarjányi Bendegúz

Házasságkötés
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Korábban az Arany Já-
nos és a Kossuth utca 
sarkán találhattuk, egy 
ideje azonban már egy 
jóval bővebb térben, az 
Ady Endre utcában, a 
kórházzal átellenben 
működik a Sajtkukac 
játszóház. Nagy kedven-
ce a hely sok kisgyerme-
kes családnak. Itt kiélhe-
tik játékszenvedélyüket 
az örökmozgók, de szü-
letésnapot ünnepelhet-
nek, vagy a Mikulással 
is találkozhatnak a gyer-
kőcök. A nyáron egy 
új gépjármű vizsgabá-
zis is létesült Tapolcán, 
konkrétabban a Halápi 
úti garázssorok szom-
szédságában lévő ipar-
területen. A Pál műszaki 
vizsgabázist (közúti jár-

mű vizsgaállomást) egy 
fiatal járműmérnök, Pál 
Marcell és autóvillamos-
sági szerelő mester édes-
apja hozta létre. Dobó 
Zoltán polgármester 
mindkét vállalkozásnál 
látogatást tett a közel-
múltban.

Bajnóczi Melinda, a Sajt-
kukac játszóház gazdája 
lapunknak elmondta, 9 
évvel ezelőtt azért hozták 
létre a vállalkozást, mert 
férjével maguk is kis-
gyermekes szülők révén, 
érzékelték azt a hiányt 
és igényt, amelyet egy 
hasonló adottságú hely 
betölthetne. – Azt tapasz-
taltuk, hogy főleg a téli 
időszakban nem megol-
dott a gyerekek közösségi 

találkozása, legfőképpen 
az, hogy egymás társasá-
gában szocializálódjanak, 
játsszanak, beszélgesse-
nek, vetélkedjenek. Erre a 
célra alkalmas a játszóhá-
zunk, miközben a szülők 
is kényelmesen, kellemes 
légkörben, gyermekei-
ket biztonságban tudva 
tölthetik el az időt. Ál-
talában egy, másfél, két 
órát vannak nálunk a 
gyerekek. Ez idő alatt 
bejárhatják a számukra 
nagyon izgalmas kétszin-
tes labirintust, de számos 
egyéb játéklehetőség is 
rendelkezésükre áll. Mi-
vel a mostani helyünk 
jóval nagyobb a réginél, 
három különtermet is ki-
alakítottunk, így rendsze-
resen gyermekpartikat, 
foglalkozásokat, nyári 
táborokat is tarthatunk. 
Igyekszünk a fő szórako-
zás, a nagy labirintusunk 
mellett, változatosan, 
egyéb játékokkal is ellátni 
a játszóházat, hiszen nem 
mindig tudunk a gyere-
kek fejével gondolkodni, 
ugyanakkor azt szeret-
nénk, hogy megtalálják 
maguknak azt a játékot, 
elfoglaltságot, ami ked-
vükre való – tudtuk meg 
a tapolcai játszóház ve-
zetőjétől. Tavaly június-
ban nyitott Pál Marcell és 

édesapja gépjármű vizs-
gabázisa. A fiatalember 
elmondta, saját műhellyel 
rendelkező autóvillamos-
sági szerelő mester édes-
apja révén szinte beleszü-
letett a gépjárműtechnika 
világába. Nem véletlen, 
hogy felsőfokú tanulmá-
nyokat is ezen a vonalon 
folytatott. Győrben, a 
Széchenyi István Egye-
tem Audi Hungaria Jár-
műmérnöki Karán vég-
zett, mint járműmérnök. 
Hozzátette, várhatóan 
egy-másfél év múlva már 
mint vizsgabiztos is dol-
gozhat a vállalkozásban. 
A vizsgahely megnyitása 
egyébként régi terve volt 
a családnak, de annak 
létrehozása összetett és 
hosszadalmas folyamat 

volt. – Egy audittal kezdő-
dött az engedélyeztetési 
eljárás, miután a közleke-
déstudományi intézethez 
benyújtottuk a kérelmet. 
Végig kellett menni az 
összes technológiai lépé-
sen, biztosítani az előírt 
technikai és egyéb felté-
teleket. Ezután következ-
hetett a szerződéskötés az 
illetékes hatóságokkal… 
– árulta el Pál Marcell, 
akitől azt is megtudtuk, 
hogy távolabbi terveik 
között szerepel, hogy a 
vizsgabázis mellé régóta 
működő autószervizük 
is odaköltözhessen, hogy 
egy központi telephelyen 
működjön a jövőben a 
két egymáshoz szorosan 
kapcsolódó szolgálatás.
                             /Töreky L/

A Sajtkukac játszóháztól egy új helyi gépjármű vizsgaállomásig

Jobbról Bajnóczi Melinda, a vállalkozás vezetője

Pál Marcell járműmérnök munka közben          Fotók: tl

Több mint egy órás kon-
certtel örvendeztette meg 
a tapolcai közönséget Ber-
náth Ferenc gitárművész 
és Szoroka Dániel harmo-
nikaművész a napokban a 
TÁMK színháztermében.

A hangverseny ingye-
nes volt, a zenei színvonal 
ugyanakkor kifogástalan. 
Leginkább ez utóbbiért volt 
nagyon hálás a közönség, 
amikor szűnni alig akaró 
tapssal, ovációval jutal-
mazta a két kiváló zenész 
produkcióit, a szólóhang-
szeres és zenei duóban fel-
csendülő saját műveiket és 
interpretációkat egyaránt. 

Az ukrajnai magyar szár-
mazású, de már évtizedek 
óta Magyarországon élő 
Bernáth Ferenc gitárművész 
és Szoroka Dániel harmo-
nikaművész korábban már 
jártak Tapolcán. Az elmúlt 
év decemberében ugyanis 
volt alkalmuk elvarázsolni 
szerény létszámú közönsé-
güket a Járdányi zeneiskola 
koncerttermében. Akkor 
egy hangszerbemutatóval 
egybekötött koncertet adtak 
a Veszprémi Ukrán Nem-
zetiségi Önkormányzat 
szervezésében. Kevesen lát-
hatták azt a bizonyos kon-
certet, ám akik ott voltak, 
le voltak nyűgözve a zenei 

minőségtől és a koncert él-
ményszerűségétől egyaránt. 
– Már akkor megszületett a 
gondolat, hogy meg kellene 
ismételni ezt az élményt, 
nagyobb közönség elé is 
kívánkozna a produkció 
– mondta a program felve-
zető gondolatai között Őri 
Jenő. A Járdányi zeneiskola 
igazgatóhelyettese köszö-
netet mondott Dobó Zoltán 
polgármesternek, Puskás 
Ákos alpolgármesternek és 
Barczáné Tóth Boglárka in-
tézményvezetőnek is, akik 
támogatásukkal, munká-
jukkal segítették az elkép-
zelés megvalósulását. A két 

művész közül elsőként Ber-
náth Ferenc gitárművész 
lépett színpadra, később 
Szoroka Dániel szólópro-
dukcióinak tapsolhatott a 
nagyjából 150 fős publikum. 
A műsor második fele vi-
szont kettejük közös hang-
szeres játékáról szólt. Bach, 
Brahms, Piazzola méltán 
híres és népszerű műveinek 
remekbeszabott előadásai 
mellett, Bernáth és Szoroka 
saját szerzeményei, illetve a 
kitűnő zenészek közismert 
magyar népdalokra épülő 
feldolgozásai egyaránt mél-
tán nyerték el a zeneszerető 
közönség elismerését. /tl/

Zenei élmény felsőfokon

Virtuóz játék, hangszerekkel átadott érzések       Fotó: tl

2024. március 21-én, 
Dombóváron az Evangéli-
kus Iskola Alapfokú Művé-
szeti Iskolája szervezésében, 
rendezésre került a Varázs-
furulya I. Országos Furu-
lyás Találkozó, melyen or-
szágunk 31 zeneiskolájának 
legjobb furulyásai mutatták 
be zenei tudásukat, szám 
szerint 79, 49 furulyatanár 
felkészítésében. Király Erik a 
Tapolcai Járdányi Pál Zene-
iskola -AMI második évfo-
lyamos furulyás növendéke 
vállalta a nehéz feladatot és 
a II. korcsoportban, ahol 32 
furulyás versenyzett,  arany 
minősítést ért el. Felkészítő 
tanára Király Lajos, zongo-
rakísérője Király Emőke Má-
ria volt.

Aranyminősítés

Király Erik          Fotó: isk.
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A Tapolcai Ötszázak, az 
1848/49-ben a fegyver 
alatt szolgált tapolcai 
nemzetőrünk és honvé-
dünk közül két huszár 
is kapitányságra jutott a 
hadiranglétrán. Kováts 
József és Miltényi József 
e két hőselőd, de mára 
Miltényi kapitány az 
egyetlen huszárunk, aki-
nek fennmaradt a nyug-
helye is a Régi Tapolcaiak 
Nyugvókertjében.

Egy Gödöllő-vidéki falu-
ban, Valkón született 1821. 
Szilveszter napján, majd a 
vácszentlászlói plébánián 
anyakönyvezték néhány 
nap múlva, Miltenberger 
József néven. Német ere-
detű elmagyarosodott 
családba érkezett, amely-
nek az egyik ágát, Mikló-
sét, 1847. december 9-én 
emelte nemesi rangra V. 
Ferdinánd magyar király 
és osztrák császár. Valkón 
ma már alig lelni nyomát 
Józsefünk gyermekkori 
idejének. Családi portá-
juk helyét ez idáig még 
nem sikerült azonosítani, 
a régi temető legrégeb-
bi sírjelein sem olvasha-
tó a családnév. De a falu 
közepén álló klasszicista 
Szent Mihály templom s 
alatta-előtte a hajdanvolt 
népiskola 1816-ban ké-
szült, majd többször bő-
vített, átalakított épülete 
azonban szereplői voltak 
a felnövő későbbi huszár-
tisztünk hétköznapi és va-

sárnapi életnapjainak. Az 
öreg iskolaépület további 
nevezetessége, hogy egy-
néhány osztályévfolyam-
mal korábban itt birkózott 
a betűvetés alaptudomá-
nyával Petrovics Pistike 
is, leendő szabadsághős 
géniuszunk, Petőfi Sándor 
majdani atyja.
Egyetlen huszárunk 1848 
májusában lett Miltényi, 
amikor jogvégzett ifjú 
tisztviselőként a Tolna 
vármegyei Ozorán mű-
ködött. Két fivérével, Mi-
hállyal és Györggyel ekkor 
közösen kérelmeztek és 
kaptak hivatalos jóváha-
gyást családnevük ma-
gyarosítására. Huszonéves 
lelkesedése hamarosan a 
hadizászlók alá vitte Jó-
zsefet s önkéntesnek je-
lentkezett a mozgó nem-
zetőrséghez, ahol jogászi 
végzettségére tekintettel 
rövidesen tiszti rendfo-
kozatot kapott. 1848 jú-
liusában már a megyei 
nemzetőr lovasság főtiszt-
je volt, mint a Tolna-bara-
nyai önkéntes lovasosztály 
főhadnagya. 1849 elején e 
csapatot beosztották a 7. 
(Reuss-Köstritz hercege) 
huszárezredbe, ahol ápri-
lis 30-án Miltényit előlép-
tették huszárkapitánnyá. 
Az ezred I. (alezredesi) 
osztályának századpa-
rancsnokaként a Perczel 
Mór honvéd tábornok pa-
rancsnoksága alatt a Dél-
vidéken küzdő bácskai IV. 
hadtestbe kapott beosztást 

és végigcsatázta a késő-ta-
vaszt meg a nyár elejét.
1849. június 7-én a reggeli 
órákban Perczel csapatai 
ütközetre sorakoztak a 
Pétervárad erődjétől né-
hány kilométerre fekvő 
Káty falu határában, a falu-
tól északra fekvő erdőség-
gel szemben. Az erdőből a 
Josip Jellačić altábornagy 
főparancsnoksága alatt 
szolgáló Franz Ottinger 
tábornok császári nehéz-
lovasai dübörögtek elő, 
amely csapatok először 
a magyar jobbszárnyat, 
majd a centrumot is meg-
ingatva súlyos vereséget 
mértek a honvéderőkre, 
amely egy valóságos mé-
szárszékre emlékeztette a 
túlélőket. A magyar vesz-
teségek drámaiak voltak, 
a nagyszámú sebesültek 
között ott volt Miltényi 
kapitány is. Sebeiből már 
nem is gyógyult fel a sza-
badságharc végéig. Annyit 
tudunk, hogy császári-ki-
rályi hadbíróság elé került, 
el is ítélték, de aztán 8 évre 
eltűnik a szemünk elől.
1858-ban értesülünk is-
mét róla, amikor már 
gyulakeszi lakosként gya-
korló birtokperes ügyvéd, 
csobánci és ábrahámhe-
gyi szőlőbirtokos. A keszi 
hegyoldalban a lakhelyéül 
szolgáló nagy alapterü-
letű, magasföldszintes, 
alápincézett csobánci 
borháza ma is megvan, 
amely napjainkban a Kö-
virigó Családi Birtok Kft. 
Vendégház néven ismert. 
Tapolcára valamikor 1874 
előtt költözött be, amikor-
ra elkészült a Pesti utca 
1720. parcellaszámú, ko-

rábban Rigó János-féle 
telken, azaz a mai Kos-
suth Lajos utca 28. szám 
alatt az új építésű, tágas 
lakrésszel, fürdőszobával 
és dongaboltozatos bo-
rospincével ellátott nívós 
rezidenciája. A főként a 
Tapolczai Királyi Járásbí-
róság telekkönyvi hivata-
lában folytatott szakmai 
munkája mellett kedv-
telve gondozta a gyakran 
látogatott szőlőbirtokait 
és aktívan bekapcsolódott 
a városi és megyei kultu-
rális- és közéletbe. Már 
1867-től tagja volt a Zala 
megyei Honvédegyletnek, 
részt vett a tapolcai „járási 
ápolda”, avagy a tervezett 
kórház építését célzó jó-
tékonysági és adomány-
gyűjtő rendezvényeken, 
magánfelajánlású könyv-
adománnyal gyarapította 
a tapolcai felső népiskola 
diákkönyvtárát, pénz-
adományt tett az 1908. 
július 30-i hatalmas ta-
polcai tűzvész károsult-
jainak megsegítésére, s 
összességében Tapolca 
legnagyobb tisztelet övez-
te polgárainak sorában je-
gyezték.
Családot nem alapított, 
öröksége fivérei, Mihály 
és György leszármazóira 
szállt. Az 1909. december 
8-án bekövetkezett halála, 
majd nagy részvét mellet-
ti és díszsírhelyen történő 
búcsúztatását követően a 
hagyatéki eljárását, bir-
tokainak, pincegazdasági 
felszereléseinek és lakó-
házának értékesítését a 
Vácon élő unokaöccsei 
bonyolították le.
Személye és 1848/49. évi 

szabadságharcos áldo-
zatvállalásának emléke 
mindmáig elevenen él 
Tapolcán. Emlékezete 
korszakokon, politikai 
kurzusokon átívelő, időt-
álló életútpéldának bizo-
nyult, 1945-ön innen és 
túl, rendszerváltozás előtt, 

alatt és után. Nyugvóhe-
lye tradicionális kegyeleti 
helyszíne Tapolca min-
denkori vezetése és lakos-
sága március 15-i ünnepi 
megemlékezéseinek, az 
1990-es évek vége óta pe-
dig az október 6-i tisztel-
géseknek is. Most, a for-
radalom és szabadságharc 
1849-es esztendejének 
175. évfordulója kapcsán, 
március idusán ismét el-
borították a 14 csatát ví-
vott egyetlen huszárunk 
nyughelyét a „Szirmok, 
virágok koszorúk.” Tisz-
telet emlékének, tisztelet a 
Tapolcai Ötszázaknak!

Hangodi László 
történész-főmuzeológus

Egyetlen huszárunk - Miltényi József huszárkapitány emlékére 1848/49–2024

Megemlékezések, helytörténeti foglalkozások gyakori helyszíne a Miltényi síremlék

Huszár attack a szabadságharc idején

A kapitány sírfelirata
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A tapolcai “pisztráng-
telep” ügyvezetője, a 
székelyudvarhelyi szár-
mazású Boér Zoltán, 
valamikor 2012-ben, a 
Duna televízióban látott 
egy kisfilmet Tapolcáról. 
A filmben természetesen 
országos hírű csónakázó 
barlangunk, a Malom-tó 
és a Tapolca-patak ké-
pei is megjelentek, mint 
különleges helyi termé-
szeti értékek. Az erdélyi 
haltenyésztő e film ha-
tására érkezett először 
városunkba, hogy élőben 
is megismerhesse Tapol-
cát, szakmája apropóján 
pedig benézett az akko-
riban éppen eladósorba 
került, a Déli elkerülő út 
mentén működő piszt-
rángtelepre… A napok-
ban Dobó Zoltán polgár-
mester meglátogatta az 
egyik legsikeresebb helyi 
magánvállalkozás te-
lephelyét, a haltenyész-
tő komplexum vezetője 
pedig készséggel adott 
interjút a Tapolcai Mé-
diának.

– Amikor Tapolcára jöt-
tem megismerkedtem a 
helyi haltenyésztés sajá-
tosságaival, különösen 
értékeltem azt a nagy-

szerű adottságot, hogy 
állandó hőmérsékletű víz 
áll rendelkezésre. Dön-
töttem, és egy egész évig 
tartó tranzakciós folya-
mat végén megvásárol-
tam a tulajdonosoktól 
a létesítményt – árulta 
el az erdélyi vállalkozó. 
Boér Zoltán hat évvel ké-
sőbb, 2018-ban hozott 
még egy nagy döntést: 
Magyarországra, Tapol-
cára költözött. Akkortól 
fordultak komolyabbra a 
dolgok – mondta. – Len-
dületesen fejlődtünk, az 
itt tenyészett halainkra 
fokozódó igény mutat-
kozott külföldről is. A 
Magyar Halászati Opera-
tív Programban elnyert 
pályázat segítségével te-
lepfejlesztésbe kezdtünk. 
Jelenleg miénk az ország 
legnagyobb, intenzív 
recirkulációs halnevelő 
telepe. Nagy versenyelő-
nyünk, hogy az állandó 
18 fokos hőmérsékletű 
vízben a halak egyforma, 
folyamatos növekedésben 
vannak, hiszen nincs ősz, 
tél, tavasz és nyár, ami 
befolyásolná a biológiá-
jukat. Ezzel együtt a víz 
ingyen, gravitációsan jut 
be a telepre, így nem ter-
helnek bennünket azok 

a borzasztó energiakölt-
ségek sem, amelyek a ha-
sonló haltenyésztő helye-
ket sújtják. A Dániából 
származó, fejlett techno-
lógiánk alapja, hogy a víz 
körbeforog, az áramlat az 
ürüléket mindig tovább 
sodorja. A szennyezett víz 
útjában egy speciális szű-
rő dolgozik. Később egy 
biofilteren is áthalad a víz, 
így teljesen megtisztul. A 
kiszűrt ürüléket egy tá-
rolóba pumpáljuk, ami a 
feldolgozás után a mező-
gazdaságban hasznosítha-
tó trágya lesz. Jól jellemzi 
a körforgás volumenét, 
hogy másodpercenként 
1600 liter szennyvízből 
lesz olyan tiszta víz, ami-
ben “a halak vígan élhet-
nek tovább”. Pisztrángok-
kal és lazac pisztrángokkal 
kezdtünk, de időközben 
új halfajokat is bevontunk 
a tenyésztésbe. Svájcból, 
Németországból és Belgi-
umból ugyanis megbízást 
kaptunk tokfélék tenyész-
tésére. Azokat ikrakoruk-
tól előneveljük. Kétéves 
koruk körül egy speciá-
lis ultrahangos eljárással 
megvizsgáljuk őket, hogy 
megtudjuk, melyik hím, 
melyik nőstény. A híme-
ket itthon és Ausztriában 

a halfeldolgozóknak ér-
tékesítjük. A nőstényeket 
leszállítjuk a svájci, né-
met, belga megrendelők 
számára, akik tovább ne-
velik őket még 3-4-5 évig, 
amikor is megjelenik az 
egyedekben a kaviár.A klí-
maváltozással, az óceánok 
halállományának pusztu-
lásával a világban egyre 
nagyobb az igény a szá-
razföldi aquakultúrákra. 
Megrendeléseink is azt 
mutatják, hogy folytatni 
kell, fejleszteni kell a te-
lepet. Keressük, figyeljük 
a pályázati lehetőségeket 
és belső forrásainkból 
igyekszünk előteremte-
ni a szükséges önrészt – 

mondta a cégvezető. Boér 
Zoltántól megkérdeztük 
azt is, vajon a helyi vásár-
lóközönség hozzáférhet-e 
néhány kilogramm hal-
hoz, tervezik-e újra bein-
dítani a szünetelő kiske-
reskedelmi értékesítést a 
telephelyen. Az ügyvezető 
elmondta, kizárólag tech-
nikai okok miatt zárták be 
egy időre kiskereskedelmi 
helyiségüket. – Úgy ter-
vezzük, hogy valamikor a 
közeljövőben már kinyit-
hatunk. Pisztráng, füstölt 
pisztráng, szürkeharcsa, 
füstölt tokhalfilé és helyi 
nevelésű ponty is lesz a kí-
nálatban – szólt az ígéret. 
/Írás, fotó: Töreky/

Évi 500 tonna halra van megrendelésük, de mi is kaphatunk belőle

Boér Zoltán, kezében egy exportra előnevelt tokhallal

A 2024-es helyhatósági 
választásokon Tapolca 
város minden választási 
körzetében indít jelöltet 
az Élhetőbb Városunkért 
Egyesület – jelentette be 
a Hősök terén megtar-
tott sajtótájékoztatóján 
Sibak András, az egye-
sület elnöke, az ÉLVE 
polgármesterjelöltje, 
aki egyben ismertette 
szervezetük választási 
programját, céljait is. (A 
körzetek képviselő je-
löltjeinek bemutatását 
azonban későbbre ígérte 
az elnök.) Elhangzott, 
elképzeléseik szerint 
Tapolcának a jövőben a 

térség központjává kell 
válnia, ugyanakkor a la-
kossággal is szorosabb 
együttműködésre kell tö-
rekednie.

Sibak András azt mondta, 
hogy nevükhöz hűen egy 
élhetőbb várost akarnak, 
ahol a megélhetés min-
denki számára biztosított. 
– Az elsődleges cél az, 
hogy dolgozóként, vagy 
vállalkozóként elegendő 
jövedelemhez jusson min-
denki Tapolcán. Ehhez át 
kell alakítani a jelenlegi 
városi szerkezetet, ami-
nek érdekében együtt kell 
működni a helyi vállal-
kozókkal, létre kell hozni 
egy vállalkozói klubot. A 
turizmus a másik kitörési 
pont – fogalmazott Sibak 
András – ám ehhez a tér-
ség vállalkozóival, önkor-
mányzataival együtt kell 
működni, új irányt kell 
adni a Tourinform iroda 
feladatainak. – A másik 
cél, hogy egy szolgáltató 
várossá váljon Tapolca. 
Ennek érdekében lakás-
építési programot indíta-
nánk el, részben a Dobó 

lakótelepen, részben Di-
szelben, a volt iskolaépü-
letben. Ez a bérlakás prog-
ram és mellé esetlegesen 
önkormányzati lakásvá-
sárlások, vagy éppen ma-
gánkézben lévő lakások 
önkormányzati bérbeadá-
sának segítése lakásügy-
nökségen keresztül, a la-
káshoz jutás nehézségeit 
enyhíthetné a munkavál-
lalók és a fiatalok számára 
egyaránt.
A helyi egészségügyben 
jelenleg kármentésre van 
szükség – adott hangot vé-
leményének az ÉLVE elnö-
ke. Úgy fogalmazott, meg 
kell őrizni a még megma-
radt szolgáltatásokat, de 
bővíteni kell annak kapa-
citását azért, hogy a bete-
gek ne félévekre kapjanak 
szakrendelésre időpontot. 
Ugyanakkor segíteni kell 
olyan magánegészségügyi 
szolgáltatók letelepedését 
is, amelyek jelenleg nin-
csenek a városban.
– Az oktatás területén is 
el kell indulni afelé, hogy 
legyen felsőfokú képzés 
Tapolcán. A cél, hogy itt 
tartsuk a diákokat a kö-

zépiskola elvégzése után. 
Ez azért is fontos, mert az 
utóbbi 20 évben elveszí-
tettük Tapolca város la-
kosságának egynegyedét. 
Mindezeket önmagában 
természetesen nem tud-
ja megoldani egy kisvá-
ros képviselő-testülete, 
de el kell indulni ezekbe 
az irányokba, kilincselni 
kell, partnereket keresni – 
hangsúlyozta Sibak And-
rás, majd többek között a 
helyi utak, zöldterületek, 
a zöldenergiák hasznosí-
tásának, de Diszel önkor-
mányzatiságának kérdése-
ire is kitért.
– Fel kell mérni a helyze-
tet, majd javítani kell a he-
lyi utak állapotán, saját és 
külső források bevonásá-
val egyaránt. Nem szabad 
csak pályázatokban gon-
dolkodni! A lakók számára 
pedig láttatni kell, hogy az 
ő utcájuk milyen állapot-
ban van, mikor várható, 
szükséges annak felújítása. 
Vissza kell állítani a buszos 
helyijárat korábbi rend-
szerét, hogy hétvégén is, 
tehát minden nap, az esti 
munkából hazatérőknek is 

legyen lehetőségük közle-
kedni. A város legyen szo-
lidáris a nehéz helyzetbe 
kerülő családokkal, saját 
szociális intézményrend-
szerének hatékonyabb be-
vonásával, illetve önkénte-
sek segítségével segítsen! 
Növelni kell a belvárosban 
a zöldterületeket, ott is, 
ahol ma nem lehet virá-
gokat ültetni! Támogatni 
kell a zöldenergia haszno-
sítását a házakon, cégek-
nél, de nem támogatandó 
a Tapolcai-medencében 
további napelemparkok 
létesítése! Megértőnek kell 
lenni a városnak Diszellel 
kapcsolatban! Diszelben 
ezért egy “területi részön-
kormányzat” megalakítá-
sát kezdeményezzük, hogy 
az ott élők részben saját 
maguk dönthessenek a he-
lyi ügyekről. A mindenko-
ri országgyűlési képvise-
lővel “korrekt, érdekeken 
alapuló” kapcsolatot kell 
kialakítani! – sorolta az 
ÉLVE polgármester-jelölt-
je a választásokon immár 
hivatalosan is elinduló 
egyesület elképzeléseit, 
terveit. /Töreky L./

Minden körzetben indít jelöltet az Élhetőbb Városunkért Egyesület

Sibak András
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Körzet Központként, az MLSZ iránymutatásával, az 
egyik legfontosabb feladatunk, hogy tehetségeink maga-
sabb szinten fejlődjenek, ezért biztosítanunk kell a felfelé 
áramlás lehetőségét a Tehetség Központok és Akadémiák 
felé. Közös érdekünk, hogy a játékosaink tehetségüknek 
és szorgalmuknak megfelelő bajnokságokban edződjenek 
és elérjék a bennük rejlő lehetőségek legmagasabb szint-
jét. Nagy nehézség számunkra a legjobbjaink pótlása, de 
igyekszünk olyan szakmai munkát végezni, ami megfele-
lő létszámot és minőséget biztosít az eredményes folyta-
táshoz. Nagy büszkeség az egyesületnek, az edzőknek és 
a tapolcaiaknak, hogy tehetségeink öregbítik a TIAC VSE 
hírnevét. A rendszerben eddig több játékosunk tudott 
tovább lépni felsőbb szintekre és értek el eredményeket. 
Eddigi büszkeségeink (és a következő csapat ahova fel-
jebb igazoltak):
Bárány Ábel (Veszprémi USE), Bogdán István (Illés Aka-
démia), Bogdán Simon (Veszprémi USE), Kiss Ákos 
(Győri ETO), Lendvai Norbert (Veszprémi USE), Mohos 
Barna (Illés Akadémia), Murauszki Milán (Veszprémi 
USE), Novák Csanád (Nyíregyházi Spartacus), Szekerczés 
Félix (Veszprémi USE), Takács Ákos (Illés Akadémia). 
Azért dolgozunk és fejlesztjük az egyesületünket, hogy ez 
a lista tovább bővüljön és minél magasabb szintre jussa-
nak el a tapolcai labdarúgók!  Hajrá TIAC VSE!

Játékosok „felfelé” áramlása a TIAC VSE 
utánpótlás csapataiból

A Kamond elleni döntet-
len után, március 23-án, 
bizakodva léptek pályára 
a tapolcai “ifjak”.

Lendületes játékukkal, 
szinte végsőkig tartó kon-
centrációval – elsősorban a 
mezőnyjátékban – komoly 
ellenfélnek számítottak 
az idegenben játszó ba-
latonszepezdiek ellen. A 
félidei döntetlen, teljesen 
elfogadható eredménynek 
számított a sötét meze-
seknek. A térfélcsere után 
azonban nem sikerült a 
hatékony helyzetkihaszná-
lás: bár Horváth Richárd 
másodszorra is betalált a 

hazaiak színeiben, emellett 
több komolyabb ziccer is 
kimaradt és sajnos a kapu-
fáról is kifelé pattant a lab-
da. Mindezeken felül – az 
utolsó pillanatokban – az 
egyoldalra eltolódott játék 
megnyitotta a teret a ven-
dégek támadója előtt, aki 
kapura törhetett és talála-
tával győzelemhez juttatta 
csapatát.
Az összetartás és elszánt-
ság mellett sokszor a sze-
rencsének is fontos szere-
pe van egy mérkőzésen, 
ami ezúttal nem a TIAC 
mellett állt. TIAC VSE – 
Balatonszepezdi ÖKSC 2:3 
/Kárpát S./ /Fotó: Czilli K./

Majdnem összejött a hajrá

Lendületes játék Balatonszepezden       

Nagy erőkkel zajlik a 
TIAC fiatal futballistái-
nak képzése. Több fron-
ton, komoly technikával 
és egy új személyi edző-
vel is bővült a repertoár 
az egyesületnél. De vajon 
mikorra érik be ez a gyü-
mölcs? 

- Az elnökséggel átbeszél-
ve reális esély 5 éven belül 
van arra, hogy minden 
korosztályból ki tudjunk 
állítani csapatot, illetve 
minden korosztályt régi-
ós bajnokságban tudjunk 
szerepeltetni - nyilatkoz-
ta Viski László, az U11-es 
korcsoport vezetőedzője. 
Háromhavonta monito-
rozzuk a gyerekek telje-
sítményét egy speciális 
módszer szerint, amely 
nemcsak a technikai tudá-

sukat, de gyorsaságukat, 
állóképességüket is fel-
méri. Az ehhez beszerzett 
fotocellás kapuk például 
pontos adatokat közölnek 
a különböző hosszúságú 
sprinteket illetően, amit az 
edzők kiértékelnek, majd 
a - felhőben tárolt - sta-
tisztikán nyomon követ-

nek és egyúttal a szülő is 
értesülhet gyermekének 
aktuális fejlettségi szint-
jéről. A technika megvan, 
ha mindez kellő buzga-
lommal párosul, komoly 
léptékű eredményeket 
fogunk majd tapasztalni-
tette hozzá az U11-esek 
edzője, Viski László.

Következetes építkezés komoly technikával

Fókuszba került az egyesületnél a jövő kinevelése

A Szász Márton Általá-
nos Iskola diákjai ismét 
kiemelkedő eredménye-
ket értek el a 2024. már-
cius 13-án megrendezett 
diákolimpiai mezei futó-
verseny megyei forduló-
ján, amelyen Ajka, Pápa, 
Várpalota, Tapolca futói 
vettek részt.

A rendezvényt Frang Vi-
vien igazgató nyitotta meg 
és köszöntötte a diákokat 
és kísérőiket. A verseny-
zők a tapolcai futókörön 
hat korcsoportban mérték 
össze gyorsaságukat, kitar-
tásukat 1500, 2000, 3000, 
4000 méteres távokon. Az 
utolsó méterekre is min-
denkinek maradt ereje 
egy nagy hajrához, hogy 
minél jobb eredményt és 
helyezést érjenek el. A ta-
nulásban akadályozottak 
megyei mezei futóverse-

nyén a tapolcai intézmény 
10 diákja: Szalai Rajmund, 
Számadó Anna, Kócs Hel-
la, Banda Krisztina, Bar-
kóczi Riana, Barkóczi 
Senon, Orsós Tina, Barkóc-
zi Nikolasz, Szalóky Petra, 
Szalóky Gábor szerezte 
meg a jogot az országos 
diákolimpián való részvé-

telre. Az országos versenyt 
Pomázon rendezték meg 
2024. március 22-én.
A szervezők köszönetü-
ket fejezték ki a Tapolcai 
Trappolóknak, Puskás 
Ákos alpolgármesternek 
az önzetlen segítségért és 
az ajándékokért. (fotó és 
info: iskola)

Tíz tapolcai futó jutott az országos döntőbe

Ők már szerepelhetnek a diákolimpián

Két újabb győzelem 
született hazai pályán 
március 24-én. 

Regionális Fiú Serdülő 
Bajnokság keretében a 
Kazinczy Ferenc Általá-
nos Iskola tornatermé-
ben az Ajkai Kosárlabda 
Utánpótlás SE, az Esz-
tergomi KE és a Tatai SE 
csapatait látták vendégül.
A szezonban már eddig 
10 győzelmet elérve, az 
első helyen állva vágott a 
vasárnapnak U14-es fiú 
csapat. A kezdő mérkő-
zés a jobb erőnléti szint-

nek és nagyobb technikai 
tudásnak köszönhetően 
már az elején eldőlt.Ta-

polcai Tigrisek - Eszter-
gomi KE U14, végered-
mény105:45

Tapolcai kosaras sikerek a közelmúltban
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Országos 1. helyezést 
ért el a Szabó Eszter 
Anna, Bicsérdi Csongor, 
Merse Benedek alkotta 
csapat a ’Magyarország 
az én hazám’ versenyen 
a Szakmai Középisko-
lásokért Közhasznú 
Kulturális Egyesület ve-
télkedőjén, Budapesten 
a Stefánia-palotában 
szombaton.

A Kovács Áron, Szalai 
Attila István, Szigeti Bar-
nabás Ernő összeállítású 
formáció pedig országos 
3. helyezett lett. Mind-
nyájan a 11. A osztály ta-
nulói, felkészítő tanáruk 
Riba Erzsébet tanárnő 
volt. A tapolcai gimna-
zistáknak országismereti, 
földrajzi, történelmi fel-
adványokat kellett meg-
oldaniuk- tájékoztatott 
facebook oldalán a Ba-
tsányi János Gimnázium 
és Kollégium. 
Országos 4. helyezést 
értek el a batsányis di-
ákok az ’Örökségünk 
’48-versenyen. Balogh 
Alfonzina, Szőcze Bo-
tond Dominik (12. A), 
Kötéljártó Áron József 

(11. B) bizonyította tu-
dását a reformkorral, 
az 1848-1849-es forra-
dalommal és szabad-
ságharccal kapcsolato-
san, felkészítő tanáruk 
Tarnóczai Géza volt. 
Szintén országos 4. he-
lyezést ért el a ’Magya-
rok Európában’ című 
sporttörténeti témájú 
versenyen a Bakler Zita, 
Egyed Tamara, Virág Lil-
la 10. A osztályos csapat, 
míg a Koleszár Bíborka, 

Németh Petra, Somogyi 
Gergely 11. A osztályos 
csapat 9. helyezett lett. 
- Örömteli, hogy tanu-
lóink ismét tovább vit-
ték iskolánk jó hírnevét! 
Gratulálok tanítványaink 
elért, szép eredményei-
hez, további sok sikert az 
elkövetkező megmérette-
tésekhez!- kommentálta 
a versenysikereket Riba 
Erzsébet tanárnő. /forrás, 
fotók: Batsányi gimnázi-
um facebook/ /tl/

Batsányis gimnazisták országos sikerei

Riba Erzsébet tanárnő és sikeres tanítványai  Fotó: isk.

A tavaly decemberi ese-
mény sikerére való tekin-
tettel, a Trappolók egye-
sület úgy döntött, hogy a 
kellemes tavaszi idő bekö-
szöntével ismét rendez a 
gyerekeknek futóversenyt.

A Nyuszi futi a szülők kez-
deményezésére az egész-
séges mozgás mellett egy 
kis tétet is kapott, így  igazi 
“gyerekversennyé” nőtte 
ki magát. Az eseményen 
– mely a Dunántúl több 
részéből is megmozga-
tott résztvevőket – 174-re 
duzzadt a létszám, ebből 

28 felnőttet számoltak. A 
kis lurkók izgatottsága, el-
szántsága mindenkinek 
mosolyt csalt az arcára. A 
büszke szülők és rokonok 
a pálya szélén szurkoltak 
és örömmel üdvözölték a 
célba érkezőket. A Nyuszi 
futás nemcsak egy egy-
szerű verseny, inkább egy 
vidám, jó hangulatban el-
töltött mozgás és összejö-
vetel a családok számára. 
A rendezvény remélhetőleg 
hagyománnyá válik a jövő-
ben – nyilatkozott a szerve-
ző egyesület elnöke, Földesi 
József. /Kárpát S./

Fürgén szedték a lábukat

A cél, hogy megszeressék a futást a kicsik is       Fotó: ks

Sümegi és tapolcai peda-
gógusok együtt hallgatták 
meg a Magyar Vöröskereszt 
szakemberének, Targubáné 
Szendrei Júliának prezentá-
cióját, illetve Fülöp Tamás 
pszichológus gondolatait 
(mindketten a devecseri 
Krízisközpont munkatár-
sai), hogy megismerkedje-

nek a családon belüli erőszak 
természetével, a lehetséges 
kiutakkal a városi moziban 
húsvét előtt, szerdán a két 
testvériskola közös szakmai 
napján. Ugyanakkor egy 
hasznos, a pedagógia prog-
ramba később beilleszthető 
applikációval is megismer-
kedtek a jelenlévők Juhász 

Márta tanárnő előadásában. 
(A sümegi-tapolcai vegyes 
csoportok végül a város kü-
lönböző nevezetességeit jár-
ták végig az így elméletben 
már elsajátított interaktív 
applikáció segítségével.) A 
sümegi Ramasetter Vince 
és a Tapolcai Bárdos Lajos 
Általános Iskola munkatár-
sait Bajner Imre köszöntötte, 
elbúcsúzott sümegi kollégá-
jától, a hamarosan nyugdíj-

ba vonuló Németh Zoltán 
igazgatótól is. A tapolcai 
iskolaigazgató felvázolta az 
esemény programjait, majd 
átadta a szót Tapolca pol-
gármesterének. Dobó Zoltán 
méltatta a két szomszédos 
város iskolája közötti régi 
kapcsolatot, hangsúlyozva 
az együttműködés hasz-
nosságát a fiatalok mentális 
egészsége érdekében.
                          /Írás, fotó: tl/

Törjük meg együtt a csendet!

Németh Zoltán (balról) 
és Bajner Imre igazgatók




